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Taliándörö gd község Önkormán yzata Képviselő-testülete
8295. Taliándörögd" Kossuth u.39.

Szám: l405-4l20l5.
Jegyzőkönyv

Készült: Taliándörögd község ÖnkormányzataKépviselő-testülete 2015.május 18-án (hétfőn)
I].00őraí kezdettel megtartott rendes nyilvános testületi ülésről

Az ülés helye: ÖnkormányzatilrodaTaliándörögd, Kossuth u. 39.

Jelen vannak:
Mohos József polgármester
Hoffner Tibor alpolgármester
Prácser Miklós képviselő

Távolmaradását előre j elezte:

Stumpf lo|tán képviselő
Szőrös Adám képviselő

Tanácskozási joggal jelen van:

Takács Lászlőné jegyző
Horváthné Papp Katalin főelőadó

Meghívottként jelen van:

Domonkos Zsolt Rendőrkapitányság Tapolca képviseletében
Sztrik Gábor körzeti megbízott'
Nyögéri Lajos Taliándörögd Polgárőr Egyesület Elnöke

Lakosság részérőIjelen van : 1 fő 17 őra 14 perctől

Jeryzőkönyrvezető:,

szaller zoltánné főelőadó

Mohos József polgármester: köszöntette a jegyzőt, képviselőket., a meghívottakat, a lakosság
részéről megjelentet. Megállapította, hogy a megválasáott 5 képviselőből 3 fő jelen yaí, a testiilet
határozatképes. Kérte a képviselőket, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontok tárgyalásával
értsenek egyet, azt fogadlák el.

A képviselő-testület határozathozatal néIkül, egyhangúlag, 3 igen szavazattal elfogadta az alábbi

NAPIRENDET:
1 ./ Taliándörö gd közsé g Önkormán y zata Képviselő -testületének

önkormrányzati rendelete az önkor mény zat 20 1 4 .év i kö ltsé gvetésének
zárszámadásáről
Előadó: Mohos József polgármester
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2. l B eszámoló a közrend, közbiztonság helyzetéről
Előadó: Sztrik Gábor körzeti megbízott

3.1Beszámoló a Taliándörögd Polgárőr Egyesület 20t4. évi tevékenységéről

Előadó. Nyögéri Lajos egyesület elnöke

4./ Önkorm ány zat gyermekj óléti és gyermekvédelmi feladatainak átfo gő

értékelése
Előadó. Mohos József polgármester

5 ,l 2014.évi belső ellenőrzésr ő! szőIő éves összefoglaló jelentés

Előadó: Mohos József polgármester

6./ Vegyes, aktuális ügyek
Előadó. Mohos József polgármester

Napirend előtt:

Tájékoztatő a |ejárt határidejű határozatok végrehajtásárÓl, átruházott hatáskÖrben hozott

döntésekről, fontosabb intézkedésekről,

Mohos József polgármester: javasolta a napirendi pontok sor. endjének megváltoztatását, elsőként

a rendőrség és a polgárőrség beszámolój ánaktéxgyalásat,

2.i Napirend

Mohos József polgármester: elmondta, hogy minden képviselő megkapta a rendőrség írásos

beszámolójat, reitoie Sztrik Gábor körzeti megbizottata beszámoló szóbeli kiegészítésére.

Domonkos Zso|t r.tzls.: a beszámolóban a település 2014. évét értékelték, a kÖzrend, kÖzlekedés,

közbiztonság szempontjából, a megtett int3zkedéseket ismertették. A beszámolóban lévő

összefoglal ő tádáZ;rbói látszik, hogy 2013-hoz képest csökkent a személy és vagyon elleni

bűncselekmények száma. Személy 
-elleni 1, vagyón elleni 6 eset tÖrtént az e|mŰIt évben,

Közlekedési bűncselekmény 3 tórtént, ez ittas járművezetést jelent, a MÚvészetek VÖlgYe

rendezvény ideje alatt. a mútt évben 1 Íopás és 1 róngálás történt. A rendőrség célja a jogsértések

számának visszaszorítása, a közrend, közbiztonság fenntartása, kiemelt figYelemmel a

rendezvények ideje alatt is az idei évben. A tavalyi évben júniusban kezdődÖtt a 19 megYére

kiterjedő fokozott rendőri ellenőrzés, arrri 2OI5. február 28-ig tartott, ezt 2015. június 30-ig

*egírossrabbították. A fokozott jelenlét azt jelentí,hogy a településeken a kÖrzeti megbízotton kívÜl

nag"yobb a rendőri jelenlét, töb6 rendő, uőr, részt a munkában, céIla a helyi lakossággal tÖrténő

kapcsolattart ás, azegyüttműködés. Megköszönte az önkormányzat és a helyi polgárőrség munklját

és kérte, hogy a ny?o. megrendezésie kerülő Múvészetek Völgye progfam alatt is segítsék a

rendőrség munkáj át. Kérte a beszámo|ó elfo gadását,

Sztrik Gábor körzeti megbízott: megköszönte a polgárőrség munkáját, elmondta, hogy a mÚlt

évben a pályézaton beszeűen gépjármű jelentősen megkönnyíti a polgárőrÖk munkáját, Kérte a

további j ó együttműködés fenntartását.
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Mohos József polgármester: megköszönte a rendőrség munkáját. Elmondta, hogy a településen
június 6-7-én kerül megrendezésre a Gyapjúfesztivál, kérte a rendőrség és a polgárőrség segítségét a
kozlekedé s zav artalan lebonyolításáb an.
Kérte a képviselőket a rendőrségi beszámoló elfogadására.

Hozzászőlás, észrevétel nem volt. Taliándörögd Község Önkormányzata Képviselő-testülete
egyhangú döntéssel, 3 igen szavazattal, ellenszavazat ésártőzkodás nélkül meghozta a következő

27t2lt5. (V. 18.) Ökt. számúhatározatot

Taliandörögd község Önkormány zata Képviselő-testülete
a Tapolcai Rendőrkapitányság Közrendvédelmi O sztály ának
,, Tal i ándörö gd köz s é g kö zbi áons áganak hely zetér ől, a
közbiztonság érdekében tett intézkedésekről" 20I 4. évről
készült beszámolój át a jegyzőkönyvhöz csatolt formában
elfogadja.

(a beszámolő a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

3./ Napirend

Mohos József polgármesterz a polgrárőrség beszámolóiát is megkapta minden képviselő. Megkérte
Nyögéri Lajos elnököt a szóbeli kiegészítésre.

Nyögéri Lajos elnök: megköszönte az önkormányzattámogatását amit az egyesületnek nyújtottak
a múlt évben.

Mohos József polgármester: az önkormányzat továbbra is támogatla az egyesületet a
lehetőségeihez mérten, a polgárőrök minden települést érintő rendezvényen aktívan részt vesznek,
kérte, hogy a továbbiakban is segítsék munkájukkal a falu biztonságát.

Nyögóri Lajos elnök: megköszönte az önkormétnyzatnak, hogy a polgárőr autónak olyan gyorsan
elkészítettek a garánst, így az autó fedett helyen van.

Mohos József polgármester: kérte a beszámoló elfogadását.

Hozzászőlás, észrevétel nem volt. Taliándörögd Község Önkormányzata Képviselő-testülete
egyhangú döntéssel, 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a következő

2812015. (V. 18.) Ökt. szám ű határozatot

Taliandörögd közsóg Önkormány zata Képviselő-testülete
Taliandörögd Polgárőr Egyesület 20l4.évre vonatkozó
beszámolój át a jegyzőkönywhöz csatolt formában elfogadja.

( a beszámolő a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

17 őra 18 perckor Domonkos Zsolt, Sztrik Gábor és Nyögéri Lajos elhagyták az üléstermet.
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1./ Napirend

Mohos József polgármester: a 2014. évről szóló költségvetési anyagot is minden képviseló
megkapta. A beszámolóban szereplő dolgok már megtörténtek, a számok tükrözik a bevételeket és

kiadásokat, azokon módosítani már nem lehet, ezért javasolta a képviselőknek az elŐterjesztés

szerinti rendelet elfogadását.

TakácsLászlóné jegyző: atörvényszerint azelműItévről szóló zárszámadástmájus3l-igel kell
fogadni a testületeknek, a rendeletet eddig az időpontig ki kell hirdetni.

Mohos József polgármester: kérte a rendelet tewezet elfogadását.

HozzászőIás, észrevétel nem volt. Taliándörögd Község Önkormányzata KépviselŐ-testülete

egyhangú döntéssel, 3 igen szavazattal. ellenszavazat és tartőzkodás nélkül megalkotta a következő

6 12015. (Y. 22.) önkormányzati rendeletet

Taliándörögd község Önkormán y zata Képviselő-testül ete az
önkormányzat 20t4. évi költségvetésének zélrszámadásáről
szóló rendeletet a jegyzőkönyvhöz csatolt formában elfogadja.

( rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

4./ Napirend

Takács Lász|őné jegtzőz a gyermekvédelmi törvény írja e|ő az önkormányzatoknak az átfogő

értékelés elkészítését, amit a testületnek minden év május 31-ig kell elfogadni, ezt követően a

jelentést meg kell küldeni a gyámhivatalnak.

Hoffner Tibor alpolgármester: az előterjesztésben olvasta, hogy bizonyos feladatokat a Tapolca

Kömyéki Önkormany zati T én sulás lát el.

Mohos József polgármester: a társuláson belül működő Balaton-felvidéki Szociális és

Gyermekjóléti SzolgáIat látja el a gyermekjóléttel és családsegítéssel kapcsolatos feladatokat, heti

két alkalommal van fogadóórájuk. A beszámoló részletes, javasolta annak elfogadását.

Hozzászőlás, észrevétel nem volt. Taliándörögd Község Önkormanyzata KépviselŐ-testülete

egyhangú döntéssel, 3 igen szavazatta|,ellenszavazatéstartőzkodás nélkül meghozta akövetkező

291201,5. (V. 18.) Ökt. száműhatározatot

Taliándörögd község Önkormán y zata Képviselő-testülete
meglárgyalta a gyermekek védelméről és a gyámügyi
ígazgatásről szóló 1997.évi XXK. törvény 96.§.(6) bekezdése
a\apján az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi
feladatok 20 I 4.évi el látásfu ó l készített értékelé st.

Az önkormányzat a feladatellátásról szóló értékelést tudomásul
vete, azt elfogadja és úgy határozot, hogy lehetőségeitől
fiiggően mindent elkövet a feladatellátás szinten tartása
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érdekében.

Az értékelést megküldi a Veszprém Megyei Kormányhivatal
Szociális é s Gyámhi v atalához ( 8 2 0 O.Ve szprém, Megy ebáz tér

1.)

Felelős: Mohos József polgármester
Haíáridő 2015. május 3 1.

5./ Napirend

Takács Lászlóné jegyzőz a belső ellenőr megbízási szerződés alapján |átja el a feladatot. A múlt

évben az ővodánát vott egy ellenőrzési nap. A zárszétmadással együtt kell elfogadni a belső

ellenőrzési jelentést is.

Mohos József polgármester: a óvoda a múlt évre kapott vissza pénzt, mert kevesebb állami

támogatást igényelt.

Hoffner Tibor alpolgármester: mindig más intézmény.t ellenő''Íz? Szerinte jó dolog, mert a belső

ellenőrzés során kiderülhetnek kisebb hibák, tulajdonképpen ez egy belső kontroll.

Takács Lászlóné jegyző: azidei évben aszabáIyzatokat ellenőrzi.

Mohos József polgármester: javasolta a jelentés elfogadását.

Hozzínző|ás, észrevétel nem volt. Taliándörögd Község Önkormányzata KéPviselŐ-testÜlete

egyhangú döntéssel, 3 igen szavazattal, ellenszavazat ésl;lrtőzkodás nélkül meghozta a következő

30/2015. (V. 18.) Ökt. száműhatározatot

Taliandörögd község Öirkormányzata képviselő_testülete a

20 I 4 .év t bel ső ellen őrzésr ől készített éve s ö s szefo glal ó

ellenőrzési j elentést elfogadj a.

(előterj e szt és a j e gy zőkönyv mell ékletét képezi)

6./}[apirend

a) Taliándörögd, Petőfi u.2. szám alatti ingatlan bérleti szerződése

Mohos József polgármester: dr. Bérczes Lásztő az ingatlant iroda helyiség céljára veszi bérbe, a

bérleti díj ossiegóről a testület az elműIt ülésen már döntött. Az eredeti bérleti szerződést

kiegészítették és megküldték a bérlőnek tájékoztatás céljából. A bérbe vétel elŐtt kérte, hogY

kilónböző átalakításokat végezhes seí7 azépületen és annak költségét kérte a bórleti díjbÓl ,,lelakni".

Takács Lászlóné jegyző: a lakástörvényben is benne van, hogy a bérlő csak a bérbeadó

engedélyével végezhet az épületen belül átalakítást.
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Mohos József polgármester: ma küldte vissza a bérleti szerződést és néhány dologgal
kiegészítette, pl. belefoglalta az áItala elvégzett javításokat, a felmondási időt kettőről három
hónapra javította, Aszerződés szerinte így mar megfelelő, kérte a jegyzőt asszony.t, hogy a javított
változatot nézze meg.

Hoffner Tibor alpolgármester: a szerződéshatározott, vagy határozatlan idejű?

M oho s Józs ef p ol gárm ester : határo zatlan idej ű.

Horváthné Papp Katalin: a Petőfi u.2. szám alatti ingatlan több cégnek is a bejegyzett szél<helye,
akik az ö nkormány zatnak ip arűzé s i adót f,rzetne k,

b) pályázati lehetőség

Mohos József polgármester: elmondta, hogy megjelent egy páIyázati kiírás ami az önkormányzati
feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására vonatkozik. A pályazati célok: óvodai nevelést
végző intézmény felújítása, egészségügyi alapellátást biztosító helyiség felújítása, belterületi utak,
járdrák felújítása.
Az óvoda felújítása már évek óta szerepel az önkormányzati felújítási tervek között, sajnos két
pályánatot elutasítottak. A múlt évben azok a felújítási munkák, ami nagyon fontos volt saját erőből
elkészült. A pályázatban meg lehetne próbálni pályázni az épilet szigetelésére, nyíIászátők
cseréjére. Az ővoda fala kőből van, a mostani vakolatra semmilyen szigetelést nem lehet rakni, azt
előbb teljesen le kellene verni. Nagyon fontos lenne a nyí|ászérők cseréje. A konyha csak tálaló
konyhaként működik, az ott lévő mosogatók cseréje is fontos lenne, kisebb méretű mosogató is elég
lenne, ami most yan, az már nem felel meg az előírásoknak.

Horváthné Papp Katalin: pályénhatnak az önkormányzatok óvoda, egészségügyi intézmény
felújításra és út fejlesáésre, a külön téméhan benyújtott pályázatok egymást nem zátjék ki. A
korábban pályázati előnyként előírt feltételek ezekben apá|yázatokban nincsenek benne. A beadási
határidő: 2015. június 9., a tátmogatás mértéke: 95 oÁ, illetve 85 % amit a település adóerő-
képes sé ge alapján hatát oztak me g.

Hoffner Tibor alpolgármester: a nyíIászárók cseréje nem építési engedély köteles. Milyen
ö s sze grő l lenne szó ? A pály ázat benyúj tásához mindenképpen kell ár q ánlat.

Hoffner Tibor alpolgármester: az utak aszfaltozását mindenképpen vegye be a pályázati célként a
testület.

Horváthné Papp Katalin: a csapadékvíz elvezetéshez már megvett meder elemeket a pályázatban
már nem lehet elszámolni. Az utak felújítására beadhaíő pályínat 85 %-os támogatottságú, előnyt
élveznek azok az utak, ahol tömegközlekedés van.

Hoffner Tibor alpolgármester: azűt és óvoda felújítási témában be kell adni a pá|yázatot.

Mohos József polgármester: a kiírás a.) és b.) részében meghatározott felújításokra pályázhat a
település.

Hoffner Tibor alpolgármester: a konyhai eszközök (mosogató csere) szerinte gyengítenék a
pályénatot, Lehetne napelemre is pályazni,támogatlák a megújuló energiát is.



Mohos József polgármester: erre már 2-3 éve gondolt a testület. Egy páIyázat irő cég munkatársa
megnézte az önkormányzati épületeket, az óvoda tetőszerkezete nem alkalmas napelem
elhelyezésére.

Hoffner Tibor alpolgármester: a megújuló energia haszná|ata apályézatoknál előnyt élvez.

Horváthné Papp Katalin: napelemet nem lehet valamilyen áIlványra rakni?

Hoffner Tibor alpolgármester: van olyan megoldás is, ahol lehet állványra. Az óvodánál nem
lenne érdemes, mert ott kevés meleg vizet használnak. A napkollektor meleg vizet állít eIő, a
napelem pedig energiát termel. Az ővoda épület szigetelése 2 millió Ft-ba biztosan kerülne.

Mohos József polgármester: Stumpf Zoltal képviselő -építési vállalkozó- közölte, hogy az óvoda
régi kő épület, a mostani vakolatot le kellene vemi és csak utána lehetne szigetelni a falakat,
kicserélni anyíIászarókat. Ha sikerülne apályázat és meg lehetne ezeket a munkákat csinálni, akkor
az épilet egy ideig jó állapotban lenne.

Hoffner Tibor alpolgármester: hozzon a testület hatétrozatot a pályéaat benyújtásról.

Takács Lászlóné jegyzőz amíg nem tudja a testület, hogy milyen összegre adja be a pályázatot,
addig nem tud határozatot hozni. Forintosíltanikell az önerő mértékét.

Mohos József polgármester: a korábban beadott pályazathoz Nagy LászIő monostorapáti
vállalkoző készített árajánlatot, felveszi vele a kapcsolatot és megkéri készítsen q qanlatot,

Hoffner Tibor alpolgármester: a páIyázatban nincsen-e maximálva a páIyázhatő összege
maximuma?

Mohos József polgármester: az óvoda felújításra maximum 30 millió Ft-ig, az utak felújítására
maximum 15 millió Ft-ig lehet beadni a pályazatot. Szerinte mindenképpen be kell adni a
pályázatot az ővoda és azutak felújítására.

c) Együttműködési Megállapodás

Hoffner Tibor alpolgármester: a Művészetek Völgye Nonprofit Kft. és az önkormányzatok
kozotti megállapodás tervezetnek már nagyon sok módosítása történt eddig, szerinte a mostani
állapotban mát az önkormányzat áItaI aláirhatő. Javasolta, hogy pontok szerint beszéljék meg a
teíyezetl.artalmát.
A megállapodás célja, hogy hosszú távon legyen fenntartható a Nonprofit Kft és a három település
önkormrányzatai -Kapolcs, Vigrántpetend és Taliándörögd- között. Egy egységes öt évre szóló
együttműködésben gondolkodtak, az egyeztetések során kiderült, hogy mind a három település
teljesen más. A kft. a kapolcsi önkormányzattal tudott a legkevésbé közösen gondolkodni, mindkét
fél számára elfogadható megállapodást kialakítani, a két ftl elvárásai nehezen közeledtek
egymáshoz, de ezt a problémát már megoldották.
A rendezvény szervezése a Kapolcsi Kulturális és Természetvédelmi Egylet és a Művészetek
Völgye Nonprofit Kft. jogkörébe tartozik, a kft. egy alapítványon keresztül kapcsolódik be a
fesztiválba 50-50 Yo arányban Fontosnak tartotta Taliándörögd vonatkozásában a min meglévő
mozgóárusok -kenyér, hús, jégkrém, szikviz és a Klastrom kocsma előtti terület- arendezvény ideje
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t alatt a kÖvetkező évekre szóló szerződések megkötésénél a terület bérbeadásakor a fesztiválf szervezője előnl't élvezzen. A tervezetben szerepel, hogy a szervező az önkormányzatoknakbórleti
díj kiegészitést fizet, ez az összeg a mérleg szerinti bevétel 50 %o-a. A kiegésátést a falvak az
általuk bérbe adott tenilet nagyságának atányában kapnák. A rendezvény idejJ alatt aparkoltatás a
Tavasz utcai lakótelkeken történik. Az önkormányzatok a parkoltatásra minden évben külön
megállaPodást kötnek az önkormányzattal. Kérte, hogy a szerződéskét év elteltével vizsgálják felül,
ezt a mődositást az Ő kérésére beemelték a megállapodás tervezetbe. Szerinte a megállapodás ebben
a formában már elfogadható.

Takács Lász|Őné jegyzŐ: a tervezetben egységesen van a közterület és a helyiség bérlet, ezt külön
kellene bontani. Aközterületeket a közterület használatirendelet alapjánlehet bérÜe adni.

Mohos JÓzsef Polgármester: az önkormányzati intézményeknél -óvoda, közösségi haz- a napok
alatt akÖzüzemi költségeket fizessék ki a szervezők. Az önkormányzatnakne leg!*en költsége, pl.
szemétszállítás.

Hoffner Tibor alPolgármester: a rendezvény szervezői gondoskodnak a szemét elszállításáről, a
közmunkások a napok alattmqd szediék össze a szemetet.

Mohos JÓzsef polgármester: minden évben megcsinálták a dolg ozők, ebben az évben is
összeszedik a szemetet.

Mohos JÓzsef polgármesterz aparkoltatás a polgárőrség közreműkcldésével megoldható.

Takács Lászlóné jegYzŐ: a Klastrom már nincs az önkormányzat kezelésében, tavaly a testület
dÖntése alaPján át lett advakezelésbe a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő részére. Ahhoz, Logy napok
alatt ott programok legyenek kell az őhozzájfuulásuk.

Hoffner Tibor alpolgármester: a rendezvény fő szervezőit enől majd té4ékoztatja, megkérte a
jegYzőt,hogy az ingatlan nyilvántartásban nézzenutána,hogy ki Klastrű kezelője.

Mohos JÓzsef polgármester: az elhangzott kiegészítések alapjan a megállapodás tervezet
elfogadható, kérte a képviselőket a határo zat meghozatalár a.

Hozzászőlás, észrevétel nem volt. Táliándörögd Község Ötlkormányzata Képviselő-testülete
egYhangú dÖntéssel, 3 igen szavazattal, ellenszavazat és taft.őzkodás nélküi meghoita a következő

31l20l5. (V. 18.) Ökt. száműhatározatot

Taliándörögd község Önkormány zata Képvíselő-testülete
megtárgyalta a Művészetek Völgye NonprofitKft (8294.
Kapolcs, Kossuth u. 9 5., adőszáma: 24860248 -2- 1 9,
képviseli: Hegedűs Ágnes ügyvezető) és Taliandörögd község
Onkormány zata (829 5 . Taliandörö gd, Kos suth u. 3 9.,
adőszénna: 1 5 42] 87 2 - 19, képvi seli : Mohos József
polgármester) között az évente megrendezésre kerülő
Művészetek Völ gye fesztiv ál szerv ezésétől ké szült tartó s
együttműködési megállapodásban foglaltakat.
A tervezetben foglaltak alapján a végleges megállapodás
elké szíthető, melynek tartalmáv al a képvi selő -te stület e gyetért
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é s felhatalm azza a pol gármestert annak aláfu ásár a.
A megállapodás a jegyzőkönyv mellékletét képezi.

F e lhatalm az za a p ol gárme stert a me g ál 1 ap o dás aláir ásár a.

Felelős: Mohos József polgiármester
Határidő: 2015. május 31.

d) AVölgy TDM 2014. évi tevékenységéről szóló beszámoló

Mohos JÓzsef polgármester: Dr. Vass István elnök az egyesület munkájáról készült beszámolót
me gküldte az önkormán y zatoknak.

Takács Lászlőné jegyzőz a2015, május 4-i együttes ülésen adott volna tájékoztatás az egyesület
munkájáróI, de az ülésen nem jelent meg. pótlólag küldte el a beszámolót.

Mohos JÓzsef polgármester: Dr. Vass István küldött egy levelet, amiben tltlékoztatta a testületet,
hogy családi okok miatt nem tudott résá venni az együttes ülésen. Röviden újra összefo glalta az
egyesület múlt évi tevékenységét és kérte a beszámoló elfogadását.

Hoffner Tibor alpolgármester: mindenképpen kell egy turisztikai egyesület, aki a környező
településeket összefogja. A múlt évben pályéuaton színpadot és hangtechnikát vásároltak, azokat az
egyesületi tagok meghatározott díj ellenében használhatják majd, ezeknek a reális költségét kel|
nekik kidolgozni.

Mohos JÓzsef polgármester: kérte a képviselőket az egyesület beszámolójának elfogadására.

Hozzászőlás, észrevétel nem volt. Taliándörögd Község Önkormányzata Képviselő-testülete
egyhangú döntéssel, 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a következő

3212015. (V. 18.) Ökt. száműhatározatot

Tali andörö gd közsé g Önkormán y zata Képvi selő -testülete,,A
Völgy TDM" Egyesület (8294. Kapolcs, Kossuth u. 64.)
beszámolój át a jegyzőkönyvhöz csatolt formában elfogadja.

e) nyári gyermekétkeztetési pá|y ázat

Mohos JÓzsef polgármester: tájékoztatta aképviselőket, hogy az önkotmányzatpályázatot nyújtott
be a Magyar Államkincstarhoz nyári gyermekétkeztetés támogatásána. Az étkeztetésben 18 fő
részére biztosítható az eIIáúás 53 napra. A támogatásnál előnyt élveznek azok a települések, akik a
gyerekeknek az étkezés biztosítása mellett szabadidős programokat szerveznek. A pályázati összeg
420.e.Ft, a programokra 30 e Ft önerőt vállaltunk.

í) Gyapjúfesztivál 2015. június 6_7.

Mohos József polgármesterz tájékoztatta a jelenlévőket, hogy június 6-7-énkerül megrendezésre a
fesztivál. Aszervezőktájékoztatása szerint első este lesz egy egy órás koncert, ami ingyenes lesz. A
közösségi háztöbb helyiségét is szeretnék használni-ifiúsági klub, házasságkötő tereá, nagyterem-
szerinte a szewezőktől ne kérjen a testület bérleti díjat, programot hoznak a falu lakosságának, ezt
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akik a helyi szállásadóknál
áramot használhatnak. ők

fognak lakni, nekik azbevétel
a felhasznáIt átram költségét

Hoffner Tibor alpolgármester: a falunak a fesztiválból hosszú távon lehet majd profitja.

Mohos JÓzsef Polgármester: a szewezők mindent hoznak, gondoskodnak a szemétszállításról. A
legtöbb program a közösség i házban lesz,

Hoffner Tibor alpolgármester: arra kell majd figyelni, hogy a közösségi ház elektromos rendszere
elbírja a plusz rákötéseket.

Mohos JÓzsef polgármester: sok árus szerinte nem lesz, ennyi költséget elbír az önkorcnényzat.

Hoffner Tibor alpolgármester: a rendezvény szervezőinek fel kell qánlani az önkorm ányzat
közművelődési szakemberének a közreműködését.

g) Közművelődési rendelet

Horváthné Papp Katalin: e-adat-on a Magyar Államkincstártól jött egy tájékoztató levél, hogy az
Önkormányzatok kÖzművelődésre adott állami támogatásában váItozás lesz. A kciltségvótési
tÖrvényben benne van, hogy 20l6-ig adatot kell szolgáItatni arról, hogy a kozművólődési
intézménYek nyitva ártását úgy határo zza meg, hogy heti egy munkaszüneti napon is nyitv a tart,
illetve havonta egy alkalommal biztosítja a 2I őrai nyitva tartást. Megnézte, a honlapon á hutályo.
rendeletek között 2001.évben készült kbzművelődési rendelet van, ÁiU.., még nagyon sok olyan
dolog van, ami azőta mén nem úgy van. Kérte a jegyzőt, hogy még az idei evben egyik testúeti
ülésen majd tárgyalja a testüIet azűl közművelődési rendeletet.

Hoffner Tibor alpolgármester: megígérte, hogy megnézi a rendeletet, de nem volt rá ideje. A
Nemzeti MŰvelŐdési Intézettel szíves beszél és segítséget kér tőlük, hiszen ott szakemberek vannak.

Horváthnó Papp Katalin: azért fontos módosítani a nyitvatartási időket, mert az állami támogatást
alÁoz kötik.

Hoffner Tibor alpolgármester: javasolta, hogy a következő testületi ülésen legyen napirendi pont,
ha kell szívesen segít.
Megkérdezte, hogy az említett
üzenet feladójával?

államkincstári felületeken -ebr, e-adat- lehet-e kommunikáIní az

Horváthné Papp Katalin: igen lehet, minden tájékoztatő levélen jelölnek meg ügyintézőt és adnak
hozzá elérhetőséget, velük lehet egyeztetni.

h) óvónők képzése

Mohos JÓzsef polgármester az óvodavezető ma küldött fel egy képzési tervet, amiben az óvőnők
2013,2018. évekre vonatkozó képzési terve van. A két óvónő felváltva vesz részt ugyanazokon a
kéPzéseken. E^ a tervet a testületnek el kell fogadni. Javasolta testületnek a képzési terv
elfogadását.
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Hozzászőlás, észrevétel nem volt. Taliándörögd Község önkormányzata Képviselő_testülete
egYhangú dÖntéssel, 3 igen szavazattal, ellenszavűat és taftózkodás nélküi meghozía a következó

3312015. (V. 1S.) Ökt. száműhatározatot

Taliandörögd község Önkormányzata képviselő-testülete a
taliándörögdi Napköziotthonos Óvoda kél óvodapedagógusa
Mohos Béláné és Vargáné Horváth Krisáina 20I3-20t8.
évekre készített képzési tervét megismerte, azzal egyetért, a
j egyzőkönyvhőz csatolt formában elfogadj a.

Napirend után bejelentés, tájék oztatás:

Mo_h9'JÓzsef Polgármesterz a szülők jelezték,hogy az óvodában sok a nevelés nélküli nap. A
szÜlőknek későn szólnak, (pl. csütörtökön mondjak móg, hogy hétfon nem lesz óvoda). Mi a -'oa;uannak, hogy nevelés nélküli napot tartsanak?

Takács Lászlóné jegYzőz a képviselő-testületnek minden év február 15-ig el kell fogadn i az ővod,a

7áwa tartását meghatároző időszakot, azutén annak módosításár u Á* nincs lehetőség. A
köznevelé si törvény szab ály ozza.

Prácser Miklós képviselŐ: az Ővodavezetőt ításban kell tájékoztatni, hogy év közben nem lehet
módosítani a zárvatartási időt,

Mohos József polgármester: az óvodások és
(Balatoncsicsó) nagyon jől érezték magukat.

az iskolások is voltak az erdei iskolában

Mohos Sándorné helyi lakosz látta az árok betonozásához megérkeztek a beton elemek, amik a
KÖzÖsségi Házmelletti területen lettek lerakva.Aközösségiház|őllefelé azAdy u.2. szűúhazig
nem lehetne-e zárt elemeket lerakni, mert akkor lehetnó qz út szélén parkolni, ha valamilyei
rendezvény van a Kulturházban.

Mohos JÓzsef Polgármester: a nyitott elemek azért jobban" mert könnyebben lehet takarítani. úgy
tervezték, hogY majd a CSAO előtt lesznek zárt meder elemek ierakva, ott lesz lehetőség
parkolásra.

Prá9se1 MiklÓs kéPviselŐ: a Ráskói utcában megkérdezte a lakókat az uteaburkolásáról, mindenki
a térkő lerakását választotta, aztkétdezték mikor tezdik meg a munkát?

Mohos JÓzsef Polgármester: a Ráskói utca burkolata mindenképpen meg lesz csináltatva, az
teljesen fiiggetlen az előbb említett páIyazattőL A beadott ajánlatok szerint a k-ciltsege 9-11 millió Ft
között van.

Hoffner Tibor alpolgármester: úgy emlékszik arról volt
kiköltöznek az épiletből, ami eddig még nem valósult
felújítására nagyon rövid idő marad.

szó, hogy a CSAO lakói május 15-ig
meg. Mikor várhatő ez? Az épület

Mohos JÓzsef Polgármester: majd holnap megkérdezi a vöröskereszt illetékesétől,
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Más napirend nem volt. Mohos József polgármester megköszönte arészvételt és az ülést 18 óra 50
perckor bezátrta.

K. m. f.t.

í -:_ el
TakácsJ.ászlórlö

jegyző


